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Plats och tid Konferenslokal Skogen på Remake, MHAB, Emmaboda 

2021-11-15 14:30 - 16:05 

Utses att justera 

Plats och tid för justering Kansliavdelningen, Kommunledningskontoret Emmaboda, 
2021-11-15, kl. 09:45 

Underskrifter 

Sekreterare ______________________ Paragrafer 13-19 

Haris Hadzovic 

Ordförande 

Bo Sunesson (C) 

Justerare 

Dragan Pavlovic (S) 

Tjänstemän I Haris Hadzovic, nämndsekreterare 
vriga deltagande Henrik Svensson, säkerhetssamordnare § 17-20 

Louise Sandqvist, folkhälsosamordnare § 18 
Stefan Nyström (M), styrelseordförande/tillförordnad VD, MHAB § 19 
Carina Widstrand, arbetsledare Arbetsmarknadsenheten, MHAB § 19 
Ana Emilia Klasson, ansvarig för Remake, MHAB § 19 

ö

Deltagare Bo Sunesson (C), ordförande 
Stefan Månsson (M), 1 :e vice ordförande 

Jarkko Pekkala (S), 2:e vice ordförande 
Johan Karlsson (SD), ledamot 

Dragan Pavlovic (S), ledamot 

Fabian Lundgren, elevrådet Bjurbäcksskolan 7-9 § 17-20 
Nellie Martinsson, elevrådet Bjurbäcksskolan 7-9 § 17-20 
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I 

Mötets öppnande 

Ordförande Bo Sunesson (C) hälsar alla närvarande välkomna till mötet och förklarar 

mötet som öppnat. ·· 

Sekreteraren förrättar upprop. De personer som står på närvarolistan ovanför 

konstateras vara närvarande. 

Il 

Val av justerare 

Rådet väljer Dragan Pavlovic (S) till justerare. 

111 

Justeringstid och plats 

Rådet beslutar om följande tid och plats för justering: 

Plats - Kansliavdelningen, kommunhuset 

Tid - Fredagen den 19 november, klockan 09:45. 

IV 
Godkännande av föredragningslista 

Föredragningslistan godkänns. 
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§13
Presentation av rådets medlemmar och förväntningar från rådets
medlemmar

Samtliga förtroendevalda kommunpolitiker, elevrådsrepresentanter och 
närvarande tjänstemän presenterar sig. 

Ett flertal ledamöter uttrycker förväntningar om att rådet ska väcka ungdomars 
intresse för samhällsfrågor, att rådet ska lyssna in ungas åsikter, vara 
inkluderande och förhoppningsvis inom snar framtid vara öppet för fler 
ungdomsorganisationers medlemskap. Jarkko Pekkala (S) och Bo Sunesson (C) 
menar att politiker inte har många kontaktytor med ungdomar och att rådet är ett 
bra forum för ett samspel. Rådet ska vara ett forum för utbyte mellan politiker 
och ungdomar. 

Elevrådsrepresentanterna menar att det är positivt att Ungdomsrådet finns. 

Informationen antecknas till protokollet. 

§14
Information: LUPP och ANDTS med kommunens folkhälsosamordnare

Louise Sandqvist, folkhälsosamordnare, lämnar information om den årliga 
enkäten Lokal Uppföljning av Ungdomspolitiken (LUPP). 
Folkhälsosamordnaren redogör för följande: 

• "LUPP" står för "Lokal uppföljning av ungdomspolitiken".
• Enkät som görs runt om i hela landet och som i vår kommun riktar sig

till elever i årskurs 8 på högstadiet och årskurs 2 på gymnasiet.
• Enkäten handlar om att fånga upp ungdomars upplevelser kring sin

ställning och sitt inflytande i kommunen gällande fritid, skola, hälsa,
trygghet, arbete, framtid och delaktighet och påverkansmöjligheter.

• LUPP-enkäten i relation till barnkonventionen. En nyhet är att frågor
som handlar om huruvida man känner till konventionen, är med i enkäten
nu.

Louise Sandqvist, folkhälsosamordnare, lämnar information om förebyggande 
arbete inom alkohol, narkotika, dopning, tobak,-och nikotinprodukter samt spel 
om pengar (ANDTS). Folkhälsosamordnaren redogör för följande: 

• Problembild: alkohol- och tobakskonsumtion är fortsatt hög bland våra
unga utifrån de mätningar som har gjorts.

• Fem ANDTS-coacher kommer att utbildas i Emmaboda kommun.
• I kommunen kommer en socialpedagog, två fritidsledare samt två

fältsekreterare initialt att gå utbildningen.
• Coacherna jobbar mot skolpersonal, elever och vårdnadshavare.
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• Ambitionen är att de ska finnas där för ungdomarna i syfte att arbeta

förebyggande mot missbruk och upptäcka det i tid.
• ANDTS-coachers möjliga roll på föräldramöten.
• Länsnätverket som möjliggör ideutbyte med andra coacher i regionen

samt fortsatt kunskapsinhämtning.

Jarkko Pekkala (S) efterfrågar information om "spel" innefattar hasardspel, 
datorspel eller bådadera. 
Louise Sandqvist, folkhälsosamordnare, svarar att S:et i ANDTS i dagsläget står 
för spel om pengar. Det förekommer samtal om att även inkludera osund mängd 
datorspel i begreppet. 

Ordförande Bo Sunesson (C) efterfrågar information om lägesbilden i relation 
till narkotikaanvändandet bland unga i Emmaboda kommun - har konsumtionen 
av narkotika ökat? 
Louise Sandqvist, folkhälsosamordnare, svarar att man statistiskt sett inte kan 
påvisa att det har skett någon ökning. 

Johan Karlsson (SD) efterfrågar information om vilka bland kommunens 
personal som ska gå ANDTS-utbildningen - skolpersonal, eller andra också? 
Vilken är målgruppen för utbildningen? 
Louise Sandqvist, folkhälsosamordnare, svarar att målgruppen för ANDTS är 
främst högstadieungdomar men också skolpersonal och vårdnadshavare i behov 
av stöttning. Gällande frågan vem som ska gå utbildningen riktar sig initiativet 
initialt till socialpedagoger, fritidsledare och fältsekreterare. 

Informationen antecknas till protokollet. 

§15
Information: Emmabodaprocessen med representanter från
Möjligheternas Hus AB

Ana Emilia Klasson, verksamhetsutvecklare MHAB och ansvarig för Remake, 
presenterar sig och redogör för Remakes verksamhet, samarbeten med expertis 
inom design och målsättningar med verksamheten. 

Carina Widstrand, arbetsledare för Arbetsmarknadsenheten på MHAB 
presenterar sig. 

Stefan Nyström (M), styrelseordförande och tillförordnad VD för MHAB, 
presenterar sig. 
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Stefan Nyström (M), styrelseordförande och tillförordnad VD för MHAB, 
lämnar information om Emmabodaprocessen. Följande punkter redogörs för: 

• Målet att Möjligheternas Hus AB (MHAB) ska nå ut till arbetssökande
samt stödja och matcha arbetssökande med potentiella arbetsgivare.

• Målet att deltagare i Emmabodaprocessen kommer ut i arbetslivet när de
är färdiga.

• Vilka verksamheter som är involverade i arbetsmarknadsåtgärden
Emmabodaprocessen.

• Validering av yrkesmässig kompetens från utlandet i förhållande till
kraven på svensk arbetsmarknad.

• Den långsiktiga tanken med Remake om att det ska bli lönsamt och bli
en permanent del av MHABs verksamhet när den nuvarande
projektformen avslutas.

• Lägesbilden kring barnfattigdom i Emmaboda kommun och vikten av att
folk kommer ut i arbete för att stävja problemet.

Carina Widstrand, arbetsledare på Arbetsmarknadsenheten, MHAB, 
lämnar information om Emmabodaprocessen. Följande punkter redogörs 
för: 

• CV -coaching som erbjuds arbetssökande inom ramen för
Emmabodaprocessen.

• Nätverkande mellan arbetssökande och företag som erbjuds inom ramen
för Emmabodaprocessen.

• Statistik: 100-120 deltar i Emmabodaprocessen årligen.
• MHABs samarbete med statliga myndigheter i relation till

introduktionsjobb och extratjänster som berättigar statlig ersättning för
den arbetssökande.

Johan Karlsson (SD) efterfrågar information om hur lokalkostnaderna för 
Remake ser ut. 
Stefan Nyström (M), styrelseordförande och tillförordnad VD för MHAB, svarar 
att hyreskostnaderna ligger på samma nivåer som för ett bolag i privat sektor. 
VDn lämnar också information om ESF - Europeiska socialfondens och 
Möjligheternas Hus ABs roll i finansieringen av kostnaderna för projektet. 

Informationen antecknas till protokollet. 

§16
Information: Emmasamverkan med kommunens säkerhetssamordnare

Hemik Svensson, säkerhetssamordnare Emmaboda kommun, presenterar sig och 
redogör för Emmasamverkan, ett nätverk mellan olika kommunala aktörer och 
polisen vars mål är att förhindra att ungdomar dras in i brottslighet genom att 
aktörerna samordnar sig och utbyter information. 
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Säkerhetssamordnaren redogör för följande punkter som ingår i kommunens 
övergripande säkerhetsarbete: 

• Krisberedskap vid större kriser såsom stormar, mer utdragna kriser
såsom naturkatastrofer, pandemier, m.fl.

• Säkerhetsskydd av skyddsvärda handlingar och tekniska saker.
• Ansvaret för civilförsvaret och att hjälpa befolkningen under krig och

katastrofer.

Säkerhetssamordnaren redogör för kommunens säkerhetsarbete i förhållande till 
Emmasamverkan: 

• Det brottsförebyggande arbetet och arbetet mot våldsbejakande
extremism. Frågan om resor som genomförts i syfte att träna i
terroristläger och begå terroristbrott har varit aktuell i Sverige, dock är
läget i Emmaboda kommun lugnt i dagsläget.

• Internt skydd i förhållande till kommunens personal och lokaler, så att
kommunen kan utföra sitt jobb och personal kan känna sig trygg.

• Lägesbilden i Emmaboda kommun i förhållande till:
-Drogförsäljning,
-Vistelse av kriminellt belastade personer,
-Stölder och inbrott för att finansiera drogberoende,
-Rykten om droganvändning i yngre åldrar,
-Olovlig körning av bilar i trafikfarligt skick,
-Social dumpning,
-Skadegörelse,
-Polarisering bland gängbildningar,
-EPA-problematik,
-Fastighetsägarnas roll i att göra centralorten mer attraktiv.
-Hitresta personer från utanför Emmaboda som ställer till med
problem med anledning av förbindelsen via järnvägen.

• Andelen godkända elever är signifikant kopplat till brottslighet.
• ANDTS-arbetet i förhållande till att förhindra droganvändning i yngre

åldrar.
• Läget i Emmaboda kommun är jämförbart med närliggande kommuner

och inte värre.
• Ett framtida brottsförebyggande råd i kommunen som ska vara

färdigorganiserat fram till slutet av 2021.
• Emmaboda kommuns skyldigheter i förhållande till överenskommelsen

med Polisen. Uppfyllelsen av kommunens åtaganden har hittills fungerat
väl.

• Vikten av att polisanmäla alla brott, inte bara brott som sannolikt
kommer att utredas.

• Kommunens ansvar i förhållande till att sätta gränser och ställa krav på
att det är ordning och reda i parker, på torg och andra ställen runt om i
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orten. Ser det prydligt ut, är brottsliga element mindre benägna att stöka 
ned än mer. 

• Strukturen inom kommunen som redan idag finns på plats för att
förebygga brottsligheten, som bl.a. innefattar ANDTS.

Informationen antecknas till protokollet. 

§17
Eventuell förfrågan hos Kommunstyrelsen om att ändra Ungdomsrådets
Reglemente

Ordförande Bo Sunesson (C) redogör för sin ide om att ändra reglementet. Iden 
går ut på att Ungdomsrådet ska ansöka hos Kommunstyrelsen om att ändra sitt 
reglemente, i syfte att inkludera fler ungdomsorganisationer i rådet. 
Kommunstyrelsen kan sedan föreslå Kommunfullmäktige att ändra reglementet. 
Lydelsen nedan begränsar antalet organisationer i Emmaboda som kan vara 
representerade i rådet, eftersom det ställer många kriterier: 

"Organisationer för ungdomar som genom sin lokalförening bedriver organiserad 
verksamhet inom kommunen och som tillhör en riksorganisation för ungdomar kan 
efter beslut i KSAU vara representerade i rådet." 

(Ungdomsrådets reglemente, 3 § andra stycket, antaget av kommunfullmäktige 2019-11-25) 

Utöver stycket i 3§ önskar rådets politiska representanter att representation i 
forumet, utöver kommunens politiska representanter, garanteras för endast 
ungdomar och att den överstrukna formuleringen i nedanstående stycke stryks: 

"Ungdomsrådet är ett organ för överläggningar, samråd och ömsesidig information 
mellan företrädare för ungdomar och kommunens styrelse och nämnder." 

. . .  och att stycket i sin helhet istället ersätts med: 

"Ungdomsrådet är ett organ för överläggningar, samråd och ömsesidig information 
mellan ungdomar och kommunens styrelse och nämnder." 

Efter överläggningar enas de politiska representanterna i rådet enhälligt om att 
Ungdomsrådet önskar nedanstående ändringsförslag: 

Ungdomsrådet beslutar: 

att föreslå för Kommunstyrelsen att föreslå för kommunfullmäktige 
att formuleringen "företrädare för" stryks ur första stycket, 1 §. 
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att föreslå för Kommunstyrelsen att föreslå för kommunfullmäktige 

att formuleringen "och som tillhör en riksorganisation" stryks ur 
andra stycket, 3 § 

att lägga fram ovanstående förslag på ändringar av Ungdomsrådets 
reglemente och översända paragrafen till Kommunstyrelsen för 
vidare hantering 

§18
Övriga frågor
Johan Karlsson (SD) efterfrågar information om när nästa möte med
Ungdomsrådet är.
Ordförande Bo Sunesson (C) svarar att nästa möte är 11/4-2022, klockan 14-16.

Jarkko Pekkala (S) efterfrågar information om när nästa möte efter aprilmötet 
2022, hålls. 
Ordförande Bo Sunesson (C) svarar att det andra mötet under 2022 är 3/10-
2022, klockan 14-16. 

Rådets politiska representanter önskar att nästa möte hålls i någon av 
kommunens skollokaler. 

Informationen antecknas till protokollet. 

§19
Mötets avslutande

Ordförande Bo Sunesson (C) förklarar dagens möte som avslutat. 
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